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Halleluja! Dicsőség Istennek! Nagyon sok szeretettel köszöntünk mindenkit ebben az új 

évben! Örülök, hogy el tudtatok jönni, hogy itt vagytok. Bizonyára hallottátok, hogy azért 

állok itt én, és nem Sandersné Erzsike, mert megpróbáltatásokon megy keresztül, de az Úrral. 

Az Úr nem hagyta el!  Az Úr vele van!  Halleluja! Tudom, hogy sokatokban kérdés van felő-

le, hogy mi van vele, hogy van, hogy érzi magát, ezért üzenetet küldött nektek. Azt mondta, 

hogy ha valaki érdeklődik felőle, azoknak azt üzeni: „Én a gyógyult vagyok, és hitben 

vagyok, az ellenség behódolt Jézus nevére, ellenállok, és sokkal jobban vagyok! Dicsőség 

Istennek! Halleluja!” Ezzel itt a vége a híreknek. Ámen! Támogatjuk őt hitben, és nemsokára 

meglátjuk újra itt közöttünk. Halleluja! 

Az Úré a dicsőség, Ő a gyógyító! Hányan vettétek észre, hogy nem tudjuk meggyógyítani 

magunkat? Csak Ő tud meggyógyítani!  Ő meg tud gyógyítani! Halleluja! 

(Videó bejátszás egy házaspárról, akik a saját példájukból tanulva segítenek másoknak a 

házasságuk megjobbításában.)  

Sok család van, sok házasság köttetik, és sok válás van az egyházban is, sajnos. Nemcsak a 

mi egyházunkban, máshol is. Ennek az elejét lehetne venni. Amikor a fiatalok beleszeretnek 

egymásba, egyet gondolnak, és úgy döntenek, hogy jó, akkor házasodjunk össze! Az Úrban 

végül is így kell tenni. Sokszor azonban nem fektettünk elég hangsúlyt arra, hogy felkészítsük 

ezeket a fiatalokat, mielőtt összeházasodnának. Hányan hiszitek, hogy ennek van jelentősége? 

Azok közül, akik már házasok vagytok, hányan gondoljátok, hogy de jó lett volna, ha valaki 

az elején igazán felkészített volna arra, hogy mire is vállalkozok? Dicsőség Istennek! Aki friss 

házas, vagy még jegyben jár, vagy még csak együtt járnak, azt gondolja, hogy már mindent 

tud a párjáról. Tudja, hogy miről szól ez az egész házasság, és nekik nincs erre szükségük. 

Arra bátorítalak, hogy ha vannak testvéreitek az Úrban, a gyülekezetben, akik éppen 

készülnek összeházasodni, segítsetek nekik! Vagy küldjétek el egy ilyen helyre, ahol lehet 

erről tanulni, vagy tanítsátok ti a magatok módján, amit tudtok, ahogyan tudjátok, mert 

szükségük lesz rá!  

Nekünk is volt. Nekünk is elég rázósan indult a saját házasságunk. Először nagy boldog-

ság, utána ugyanaz, ami a bejátszásban szereplő házaspárnál, veszekedés, és utána dicsőség 

Istennek, az Úr valahogy továbbsegített ezen, és ma egész jól élünk, szeretjük egymást, és 

gyerekeink vannak, és boldogok vagyunk. Viszont szeretnénk benevezni a kurzusra! Azért, 

mert abban hiszünk, hogy a jó lehet még jobb!  Ámen! Nem kell, hogy valami rossz legyen, 

hogy javítani tudjunk rajta. A jó lehet még jobb! Ámen! Hányan szeretnétek, akik úgy érzik, 

hogy az életük most így jó, még jobb legyen? Köszönöm szépen. Dicsőség Istennek! Legyen 

jobb! Ámen.  



Fogunk ilyen kurzusokat indítani, nemsokára indul is majd egy, Klárikánál tudtok 

érdeklődni róla. De igazából azt szeretnénk, hogy megadnánk a filmben szereplő házaspár 

elérhetőségét, hogy ha valakit érdekel ez a dolog, a részletekről náluk lehet érdeklődni. Ők 

igazán tudják, hogy min mentek keresztül, látják a párokat, ahogy akár válás előtt állnak, és 

Isten helyre tudja állítani a házasságukat. Higgyétek el, hogy az Istennek egy ajándéka, hogy 

valakiknek adott bölcsességet, valakiknek adott erre elhívást, hogy ezzel foglalkozzanak, és 

ebben segítsenek. Mindenki amilyen ajándékot kapott, azzal szolgáljon az Úrnak! Ámen! 

Dicsőség Istennek!  Éljetek a lehetőséggel, kérdezősködjetek, mi segítünk mindenben! Mi 

magunk is szeretnénk részt venni egy ilyen kurzuson, mert szeretnénk, hogy még jobb legyen, 

ami már jó. Dicsőség Istennek!   

Kinél van Biblia? Emeljétek fel jó magasra! Ha a telefonodon van, az is rendben van. Az a 

lényeg, hogy Biblia legyen. Valljuk meg: Ez itt Isten Igéje! És én az vagyok, amit Isten Igéje 

mond rólam! Mindaz megvan nekem, amiről Isten Igéje azt mondja, hogy megvan nekem!  

Mindazt meg tudom tenni, amiről Isten Igéje azt mondja, hogy meg tudom tenni!  Ma tanulni 

fogok Isten Igéjéből! Ezért bátran kijelentem, hogy az elmém nyitott, és a szívem befogadó. 

Többé nem maradok ugyanilyen, hanem elváltozom az Úr Jézus ábrázatára!  Ámen. 

Halleluja! Dicsőség Istennek! 

A múlt héten elkezdtünk egy üzenetet, ezt szeretném folytatni, amíg még van rá 

lehetőségünk. Az Úr csodálatos, mert általában nem tudom időben abbahagyni, de az Úr a 

múlt héten segített. Hiszem, hogy ezen a héten is fog segíteni, hol van az a pont, amikor abba 

kell hagyni. A múlt héten megnéztünk egy-két Igét, és ugyan ismétlés, de azért menjünk 

vissza a Lukács evangéliumba! Ha a múlt héten hallottad, akkor ma még jobban el fog 

mélyülni a szívedben. Dicsőség Istennek! Istennek az Igéje, Istennek az igazsága, amit 

felolvasunk a Bibliából. Ne úgy nézzétek, és ne úgy hallgassátok, hogy azt most itt valaki 

mondja, ami ide le van írva, de ez olyan régi írás, nem lehet tudni, hogy még mindig 

vonatkozik-e ránk?  

Tudjátok, a nap is régi! Már egy jó ideje süt. Hányan érzitek, hogy nyáron azért be kell 

kapcsolni miatta a légkondit az autóban, a lakásodban? Nem gyengült meg attól, hogy régi. 

Isten Igéje se veszített semmit az Ő erejéből attól, mert Isten régen mondta ki. Isten Igéje élő 

és ható, és ugyanúgy meg tudja változtatni ma az életedet, ahogy megváltoztatta az apostolok 

életét, ahogy megváltoztatta azoknak az életét, akikről olvasunk a Bibliában. Hányan tudtok 

bizonyságot tenni, hogy megváltoztatta már az életedet? Még egyszer mondom, hogy a jó 

lehet még jobb! Dicsőség Istennek! Azt mondja az Igében Isten nekünk: 

LUKÁCS 1,45. 

45. És áldott az, aki hitt; mert beteljesednek azok, amiket az Úr néki 

mondott. 

Halleluja! Mondott-e már neked valamit az Úr? Ki az, aki úgy hiszi, hogy hallott valamit 

az Úrtól, kapott ígéretet, látást, bármit? Mondott neked valamit az Úr. Halleluja! Nézzetek 

körül ti, akik nem tettétek fel a kezeteket, hozzád is akar szólni Isten! Isten nem 

személyválogató. Ha megteszi az egyikkel, megteszi a másikkal is. De ha hallasz Tőle 

valamit, azt hidd el!  Ámen!   



Honnan lehet tudni, hogy valaki hiszi az Igét? Nagyon jó kérdés, ugye sokan mondják, 

hogy hát senki nem lát bele a szívembe, én tudom, hogy hiszem. Rendben van! Képzeljetek el 

egy épületet, egy több emeletes épületet, 8-10 emeletes épületet, ami lángokra kapott. Az 

emberek felmenekülnek a tetőre. Közben kijön a tűzoltóság, és lent, tudjátok ezekkel a 

vásznakkal ott állnak, és várják, és mondják nekik, hogy ugorj le! Nem tudom, hogy hányan 

gondolkodnátok egy kicsit ott a tetőn. Mert ugyan hiszel abban, hogy a tűzoltók nagyon jól ki 

vannak képezve, és az anyag, amivel el akarnak kapni, az biztosan a legjobb minőségből 

készült. Biztos, hogy tudják, hogy mit csinálnak. Mondják, hogy itt az idő, ugorj le! Te 

hiszed, hogy minden rendben van, de mindaddig, amíg ott állsz, és nem teszed meg azt a 

lépést, addig mondhatod, hogy hiszed, de igazán nem hiszed! Onnan lehet tudni, hogy tényleg 

hiszed-e, hogy leugrasz.  

Ki próbálta már a bungee jumping-ot? Ketten? Én is felteszem a kezemet!  Egyszer 

elmentem, és nagyon bátornak éreztem magam lentről. Odamentem, bekötöztek, fölvittek, de 

nagyon beijedtem! Azon gondolkodtam, hogy vigyenek le innen. Nem érdekel, hogy 

kifizettem, nem akarok leugrani! Nem mertem leugrani, és elkezdtem azon gondolkodni, hogy 

ha most meghátrálok, valószínűleg soha nem fogom megtenni ezt. Ahogy gondolkodtam, már 

majdnem ott volt a számon, hogy kimondjam, hogy vigyenek le innen, nem fogok ugrani. 

Akkor jött az a gondolat, hogy ha most meghátrálsz, akkor ezt soha nem fogod megtenni! 

Elugrottam, de úgy voltam vele, hogy nem, nem, mégsem akarom! De mikor meg akartam 

kapaszkodni, már nem volt mibe. Miután elugrottál, akkor mát nincs visszaút. 

 Nagyon jó volt, a Balaton parton volt egy gyönyörű helyen, és alattam a víz volt, 

körülbelül egy méter, és alatta nagy sziklák. Azon gondolkodtam, miközben zuhantam lefelé, 

ha véletlenül elszakadna ez a gumi, akkor biztosan meghalok. Jó, hogy ott van az a víz, de 

akkora kövek vannak alatta, hogy szétloccsan az agyam. De már nem volt mibe kapaszkodni. 

Nem tudtam újra visszanyúlni, és pár másodperc múlva fellélegeztem, hogy már visszafelé 

haladok. Akkor jó! Lejöttem, és azt mondtam, hogy soha többet!  

Hasonlóképpen van ez Isten Igéjével, azt viszont nem egyszer kell megugrani. Amikor 

Isten mond nekünk valamit, néha hihetetlennek tűnik, néha úgy tűnik, hogy én ezt nem tudom 

megtenni. De Isten hisz benned!  Tudjátok, mit szeretek Jézusban a legjobban? Hogy Ő soha 

nem kér tőlünk semmi olyat, amit Ő maga ne tett volna meg. Azt mondja, hogy bocsáss meg. 

Lehet, hogy valaki nagyon megbántott. Azt mondod: de nem tudok megbocsátani! Gondolj 

bele, hogy Jézusnak volt-e mit megbocsátania? Nehogy azt hidd, hogy Ő úgy vár el tőled 

bármit, mint a képmutatók! Ők elmondják, hogy mit kell neked megtenned, hatalmas súlyokat 

és terheket akasztanak az emberek nyakába, de ahogy mondja Isten Igéje, ők egy ujjal se 

akarják érinteni. Neked kell, nekem nem. Jézus nem ilyen!  Jézus először megtette, és utána 

azt mondta, hogy tegyétek meg ti is!  Ő szeretett minket. Több mint három és fél évig 

szolgált, a tanítványai is tettek dolgokat. Ő megmutatta neki Isten szeretetét.  

Tudjátok, mielőtt elment volna, megmosta a tanítványok lábát. Mondta, hogy amit most 

teszek, azt nem értitek, de majd megértitek. Levette az ingét, egy köntöst kötött maga köré, 

lehajolt, megmosta a tanítványok lábát, és ők rosszul érezték magukat.  



A Mester, az Úr mossa meg a mi lábunkat? Nem, nem, Uram, az én lábamat biztos meg 

nem mosod!  Erre Jézus mondott neki valamit: Ha nem engeded, hogy megmossam a lábadat, 

semmi közöd hozzám. 

Akkor ne csak a lábamat, hanem a kezemet, a fejemet, mindenemet! Nyugi, megfürödtél, 

tiszta vagy, csak arra van szükséged, hogy a lábadat mossák meg, és egészen tiszta leszel. A 

tanítványok nem értették. Kinek mosták már meg a lábát? Már úgy értve, hogy tényleg, a 

testvérek hitből odamentek, és megmosták a lábadat. Velem is megtörtént, roppant 

kényelmetlenül éreztem magamat. Tudod, azért mégis! Odajön valaki, főleg, aki hitben 

előtted jár, veszi a fáradságot és megalázza magát. Az apostolok sem értették, hogy mit tesz 

velük Jézus. Azt mondta, hogy majd megértitek. Mikor végzett Jézus, felvette az ingét, és azt 

mondta, hogy ugye azt mondjátok, hogy én vagyok az Úr, és a Mester. Jól mondjátok, mert az 

vagyok. Ha én megmostam a ti lábaitokat, akkor nektek is meg kell mosnotok egymás lábát! 

Ámen.  

Nem azt várta Jézus, hogy mi mossuk meg egymás lábát, de Ő majd kihúzza magát ez alól. 

Bármi, amit Jézus kér tőled, Ő azt már megtette. Azt mondja, hogy tedd le az életedet a 

kezembe, bízz meg bennem!  Ő letette az életét az Atya kezébe? Ő megbízott benne, mikor a 

keresztre kellett mennie, amikor imádkozott, hogy Atyám, ha lehetséges, múljék el tőlem ez a 

pohár. De mindazáltal ne az én akaratom legyen meg, hanem a Tiéd. Akkor itt vagyunk mi, és 

mi is meg kell, hogy hozzuk ezt a döntést, újra és újra. Uram, leteszem az életemet, nem azt 

akarom, amit én akarok, azt akarom, amit Te akarsz! Leteszem az életemet előtted! Bármi, 

amit Jézus kér tőled, Ő azt megtette. A Filippi levélben ír erről Isten Igéje: 

FILIPPI 2,3–7. 

3. Semmit ne cselekedjetek versengésből, sem hiábavaló dicsőségből, hanem 

alázatosan egymást különbeknek tartván magatoknál. 

4. Ne keresse ki-ki a maga hasznát, hanem mindenki a másikét is. 

5. Annakokáért az az indulat legyen bennetek, mely volt a Krisztus Jézusban 

is, 

6. Aki, mikor Istennek formájában volt, nem tekintette zsákmánynak azt, 

hogy Ő az Istennel egyenlő, 

7. Hanem Önmagát megüresítette, szolgai formát vett fel, emberekhez 

hasonlóvá lett. 

Ámen! 

Ezt szeretném ma aláhúzni, hogy amikor Jézus itt élt a földön, magát megüresítette az 

isteni mivoltából, és emberhez lett hasonló. Isten Fia volt, és emberként szolgált. Ne mondjuk 

azt, hogy Jézus megtette, de hát Ő Isten Fia! Igen, Ő Isten Fia. De nem az isteni mivoltában 

volt itt ezen a földön, hanem önmagát megüresítette. Szolgai formát vett fel, emberekhez lett 

hasonló. Tudod mit? Azt mondja a Biblia, hogy azok, akik hisznek énbennem, azok is 

cselekszik ugyanazokat a cselekedeteket, amelyeket én cselekedtem, és még nagyobbakat is 



azoknál, mert én az én Atyámhoz megyek. Halleluja! Te ugyanazokat a cselekedeteket képes 

vagy megcselekedni, mint amiket Jézus tett, ha hiszel benne! Ugyanazokat a cselekedeteket. 

Ugyanúgy meg tudod alázni magadat, ugyanúgy le tudod tenni az életedet, ugyanúgy tudsz 

szeretni, ugyanúgy tudsz felemelni embereket, ugyanúgy tudsz gyógyítani, ugyanúgy tudsz a 

vízen járni, ugyanúgy tudsz mindent megtenni, amit Jézus tett, mert az Ő Igéje igazság. 

Ámen! Ő példát mutatott nekünk.  

Hallottam nemrég, hogy a fiataljaink nagyon nem tudják hova tenni a képmutatást. 

Nemcsak a fiatalok nem tudják hova tenni, a felnőttek sem. Mindenkinek visszataszító a 

képmutatás. Amikor kettős mérce van, amikor elvárok valamit tőled, de úgy gondolom, hogy 

ez valamilyen okból kifolyólag engem felment, és ezt nekem nem kell tennem. De neked meg 

kell tenned!  Ez a képmutatás visszataszítja az embereket. Jézus nem volt képmutató. Mindent 

megtett, amit elvár tőlünk. Ezzel megmutatta, hogy ha én megtettem, te is meg tudod tenni. 

Te is meg tudod tenni! Ámen! Nehogy azt gondold, hogy Ő többet kér tőled, mint amit te meg 

tudnál tenni. Nem! Megmutatta, hogy ez lehetséges. Ezt meg tudod tenni. Halleluja! 

Hányan szeretnétek jobban hasonlítani a Mesterünkre, Jézusra? Ragyogni Isten 

dicsőségétől, ez lehetséges. Sokan ragyogtok. Dicsőség Istennek! Még többen fogtok, hiszem. 

Néha van, hogy ránézel valamelyik testvérre, és egyszerűen nem tudod, mi van vele, de mint 

egy százas égő, úgy világít. Olyan dicsőség veszi körbe, hogy egyszerűen ragyog. Ragyog! 

Ha nem engeded, hogy a keserűség, a meg nem bocsátás megmérgezze a bensődet, hanem 

megállsz Isten kegyelmében, és elhiszed azt, hogy Isten szeret téged. Ámen. 

Hányan vagytok teljesen, tökéletesen tisztában azzal, hogy vannak gyengeségeitek? 

Vannak hibáitok, és ez Istent egyáltalán nem tartja vissza attól, hogy szeressen. Egyáltalán! 

Sőt, Ő úgy néz rád, mint egy édesapa. Azt mondta Jézus, hogy így imádkozzatok: Mi Atyánk, 

ki vagy a mennyekben. Mielőtt belekezdenétek, és mondanátok tovább, álljunk meg egy 

pillanatra ott, hogy mi Atyánk. Jézus azt tanította, hogy Isten a mi Atyánk. Ezt ma úgy 

mondanánk, hogy Isten a mi apukánk. Ha Isten a mi apukánk, akkor mi az Ő gyermekei 

vagyunk. 

Milyen az a gyermek, aki megszületik: tökéletes, vagy mindenben segítségre szorul? 

Szüksége van nevelésre, szüksége van arra, hogy tanítsák, szüksége van arra, hogy néha 

kapjon egy-egy fenyítést. Ugye tudjátok, hogy nem szeretitek a gyermekeiteket, ha ezt nem 

adjátok meg neki? Tudom, hogy vannak emberek, akik nem értenek egyet a Bibliával, amikor 

arról beszél, hogy ha szereted a gyermekedet, akkor megkeresed őt fenyítékkel, vagy pálcával, 

és az életét a pusztulástól mented meg. Vannak, akik mindent megengednek a gyerekeiknek, 

és féltik, hogy jaj, nehogy sérüljön a kis lelke, és nem keresik meg fenyítékkel.  Nem az 

egyetlen fenyíték a fizikai fenyíték, többféle fenyíték létezik, de ha kihagyod ezt az ő életéből, 

elrontod az életét, és nem szereted.  

Isten is ugyanígy van velünk. Szeret bennünket, és látja a hibáinkat, és terelget bennünket. 

Néha foglalkoznia kell velünk, néha helyre kell tennie bennünket. Hányan tudjátok, hogy 

szükséges minden kereszténynek, minden hívőnek időről időre egy kicsit megállni Isten 

jelenlétében, és elbeszélgetni saját magával, hogy mi van odabent, és rendet rakni?  



Jim pásztor azt tanította, ha otthon rendetlenség van a házadban, akkor könnyen lehet, 

hogy belül is rendetlenség van. Ha a szekrényedből mindig csak kifolyik minden, és soha nem 

találsz semmit, akkor valószínűleg belül is az van. Tudjátok, hogy mit tanácsolt? Azt, hogy 

rakj rendet a szekrényedben! Rakj rendet az íróasztalodon! A szobádat tartsd rendben, és ez 

előbb-utóbb kihatással lesz arra, ami belül van. Belül is rendet fogsz tenni.  

Nem mondom magamról, hogy túl nagy rendtartó lennék úgy egyébként az életemben. 

Sokszor hagyom, hogy a dolgok elmenjenek egy bizonyos pontig, és valahogy mindig 

hagyom ezt addig, amíg az Úr szól hozzám, hogy ennyi volt, elég a káoszból, most már tegyél 

rendet! Olyankor fogom magam, és nem érdekel, hogy a feleségem segít vagy nem, ha kell, a 

konyhában elpakolok. Bárhol megteszem, mert időről időre Isten indít erre. Hányan hiszitek, 

hogy időről időre el kell gondolkodnunk? Meg kell állnunk egy pillanatra, megkérdezni, hogy 

mi nyomja a szívünket, mi az, ami visszahúz, mi az, amit át kell adni az Úrnak, hogy tovább 

tudjunk menni. Halleluja! Dicsőség Istennek! 

Jézus időről időre elvonult, éjszakákat imádkozott, és együtt volt az Úrral. Ő is rakott 

rendet − biztos vagyok benne. Tudjátok, főleg mi, akik szolgálunk, ugye szeretünk erősnek 

látszani. Nem a félelem szellemét kaptuk Istentől, hanem az erőnek, a szeretetnek, a 

józanságnak szellemét. De miközben szolgálunk, azért érnek bennünket dolgok. Hány 

szolgáló kapott már „pofont” útközben? Ezeket a dolgokat nekünk fel kell dolgozni! Nem 

elég megtapasztalni, hanem ezeket a helyére kell tenni. Tudjátok, hogy hogyan lehet ezeket a 

dolgokat a helyére rakni? Ha megvizsgálod, hogy mit is mond erről Isten Igéje.  

Kiről hazudtak már? Hallottál vissza hazugságot magadról? Jézus azt mondta, hogy 

áldottak vagytok, amikor mindenféle gonosz hazugságot mondanak rólatok értem. Áldottak 

vagytok! De hát hogy képzelte? Én a szívemet, lelkemet kiteszem, és ezt mondja rólam? Az 

elménket – ahogy mondja a Rómaiakhoz írt levél – meg kell újítanunk Isten Igéje alapján. 

Ilyenkor nem fölháborodnunk kellene, hanem örülni! Áldott vagyok! Dicsőség Istennek! Csak 

mondja, én megáldom őt. Halleluja! Én akkor is áldott vagyok − Jézus azt mondja −, ha 

mindenféle gonosz hazugságot mondanak is rólam.  

Azért vizsgáld meg, hogy tényleg hazugság-e, ha valami gonosz dolgot mondanak, és 

esetleg van benne valami igaz, nem kell a hátunk mögé vetni, hanem szembe kell nézni vele. 

Hoppá, bocsánat, akkor itt egy kicsit kiigazítom magamat, bocsánat! Hányan tudjátok, hogy 

van megtérés? Mindannyian emberből vagyunk, mindannyian a mennyei Atya gyermekei 

vagyunk, mindannyian a fejlődés bizonyos szakaszában vagyunk, és ha elrontottuk, akkor 

hoppá, vissza a keskeny útra! Semmi baj! Az Atya azt mondja, hogy minden rendben, csak 

gyere velem! Úgyhogy meg kell vizsgálni, ha valami rosszat mondanak, nem kell mindent 

eldobni magunktól! De ha rájössz, hogy ebben aztán semmi igazság nincs, akkor mondhatod 

azt, hogy: Áldott vagyok! Halleluja! Volt olyan időszaka az életemnek, amikor nem voltak 

ilyenek, és elkezdtem aggódni. Nem kellett sokat várjak, és megjött a megerősítés. Dicsőség 

Istennek! 

De valóban volt egy ilyen időszak, hogy elgondolkodtam, hogy mi az, hogy mindenki jót 

mond rólunk? Ha hallotok rólunk rosszat, vizsgáljátok meg, hogy igaz, vagy nem.  



De én magam azt fogom vele tenni, hogy miután megvizsgáltam, és rájövök esetleg, hogy 

nem igaz, nem fog zavarni egy pillanatra sem, sőt, azt fogom mondani, hogy áldott vagyok! 

Halleluja! Csak mondjátok! Csak hadd mondják, mert az Úrra tekintek. Az Úrra tekintek, és 

nem veszem magamra a különböző dolgokat, ami nem engem illet. Mit mondott Jézus? 

Szeressétek az ellenségeiteket. Ámen. Ha csak azokat szeretitek, akik titeket szeretnek, mitől 

vagytok különbek a gonoszoktól és a vámszedőktől? Ők is ugyanazt teszik. Ha valaki kedves 

velük, ők is kedvesek általában. Ha valaki jót tesz velük, akkor igyekeznek ők is jót tenni. De 

nekünk − azt mondja Jézus −, egy kicsit magasabbra van téve a léc, a mérce. Nekünk azokat 

is kell szeretnünk, akik minket nem szeretnek! 

 És ezt is megtette Jézus. Ebben is példát mutatott nekünk. Ha szeretnél egy példaképet, 

akkor tudok ajánlani neked valakit: Jézust! Jézust! Halleluja! Olyan csodálatos tud lenni az 

életed, amikor Őt követed! Ő nem gyülekezeteket épített. Ő nem vallást alapított, hanem Ő 

egy utat mutatott. Azt mondta, hogy én vagyok az út, az igazság és az élet. Senki nem mehet 

az Atyához, hanem ha én általam. Ezt az utat tudjuk, hogy ez a keskeny út. Van egy széles út, 

ahol sokan járnak, és van egy keskeny út, ahol kevesen. Kevesen találják meg ezt az utat. És 

Ő egy út, és arra hív, hogy ezen az úton járjál.  

Ha utaztok esetleg Kiskőrös felé, akkor ajánlom mindenkinek, hogy nézzetek be az 

evangélikus temetőbe. A temetőben van egy olyan rész, amit úgy hívnak, hogy édenkert. A 

temetőgondnok épített oda egy kertet. Több száz Igét vésett kőbe, és csodálatosan, a fizikai 

világban megalkotta azt a példázatot, ami a Bibliában van, hogy szoros az a kapu, és keskeny 

az az út, és széles az a kapu, és széles az az út. Ez az egész egy példázat. Valóban a szívemből 

ajánlom, ha arra jártok, hogy menjetek végig ezen az úton. Láttok egy olyan képet például, 

hogy ahogy mondja a Biblia, hogy szól az Isten egyszer, szól az Isten kétszer vagy háromszor 

álomban, és az emberek nem figyelnek. És a két út között vannak időről időre egyszer, 

kétszer, vagy háromszor átjárók. Ha véletlenül rátévedtél volna a széles útra, ahol mindenki 

jár, és olyan jó dolog ott lenni, mert tágas, és van hely, le lehet ülni, és élvezni tudod az 

utazást, de rájössz, hogy nem jó úton jársz, akkor mindig át tudsz menni a keskeny útra, és 

azon tudsz menni tovább. Amikor belépsz ezen a szoros kapun, ez tényleg szoros, hogy össze 

kell húznod magad, hogy át tudj menni, mert ez egy szoros kapu. És amikor bemész oda, 

akkor ott kis kereszteket találsz, és fölveheted a keresztedet, és mehetsz ezen az úton. Ez 

göröngyös út, nincsenek padok, kanyargós, keskeny, nem sokan bírnak egymás mellett menni 

ezen az úton, de ez az út vezet valahova, ahova mindannyian el akarunk jutni. Ámen.  

A széles út is vezet valahova. Az utaknak ez a tulajdonsága. Hogyha azon mész tovább, 

akkor valahova el fogsz jutni. Ezeknek az utaknak a végén bizonyos helyek vannak. A 

keskeny útnak a végén − mit gondoltok, mi van ott? Az örök élet, a mennyország. Az a hely, 

ahol örökké fogunk élni. Persze visszajövünk egy kis időre, de ott fogjuk igazán eltölteni az 

örökkévalóságot. Csodálatosan meg van alkotva, rengeteg Ige van, és nagyon segít elképzelni. 

Nekem is segített látnom azt, hogy ez az igazi út, és ha ezen járok, meglesz a jutalma. Ha 

letérek, akkor – dicsőség Istennek – van visszaút. Van megtérés, vissza tudok fordulni.  

De nagyon nem mindegy, hogy hol fejezed be az utazást, melyik úton vagy éppen. Lehet 

azt is tenni, hogy sokáig mész a keskeny úton, de a végén letérsz erről, és az utadat ott fejezed 



be, ahol a széles út ér véget. Nagyon veszélyes! Szívemből ajánlom, hogy nézzétek meg, de 

amúgy fönt van a Youtube-on is erről videó, egy kis bemutató, de sokkal jobb élőben.  

Jézus az az út, és Ő hív arra, hogy gyere, járjunk együtt! Ő megmutatta, és Ő segít neked. 

Tudjátok, hogy mire van szükségünk? Néha arról prédikálunk, szerintem tévesen, hogy csak 

higgyél, higgyél, és majd az Úr mindent megold az életedben. Azt kell, hogy mondjam, hogy 

én úgy hiszem, ez nem igaz! Neked kell döntést hoznod, hogy te ezt meg fogod-e cselekedni, 

és ahogy a múlt héten olvastuk Jézus szavait, hogy azok, akik hallják tőlem ezeket a beszé-

deket, és megcselekszik azokat, azokat hasonlítom a bölcs emberhez, aki kősziklára építette 

az ő házát. Mert amikor jött a szél és az árvíz, nem dőlt össze az a ház. De ha valaki csak 

hallja, hallja, és azt gondolod, hogy eljössz a gyülekezetbe, és hallgatod hétről hétre a 

tanításokat, akkor ettől megváltozik az életed – önmagában ettől nem fog! Kell a te döntésed. 

Kell, hogy azt mondjad: Rendben van, Uram, akkor mit tegyek?  

Honnan tudod, hogy igazán hiszed az Igét? Hogy amikor mond neked valamit az Úr, akkor 

kilépsz. Mint amikor Jézus a tengeren jött a tanítványokhoz, és ők először megrémültek, majd 

Péter mondta, hogy Uram, ha Te vagy az, szólj, hogy hozzád menjek a vizeken! Jézus 

mondta, hogy: Gyere! Milyen érzés lehetett Péternek, amikor kirakja a lábát a csónakból, és 

jár a vízen? De akkor elkezdett körültekinteni, amit sokszor teszünk mi is. Igaz? Elindulunk 

jól, dicsőség Istennek, halleluja, halleluja, aztán elkezdünk körbenézni, hogy tényleg a vízen 

járok? Hol is járok? Tényleg a vízen járok? Jézusom! Elkezdjük nézni a körülményeket, és 

aztán elkezdünk süllyedni, süllyedni, süllyedni. Uram, ments meg! Halleluja! 

Nagyon jó, ha tudod, hogy kihez kell fordulnod, amikor süllyedsz. Nem értem azokat az 

embereket, akiknek az életük egyre rosszabb, és egyre rosszabb, de egyre inkább eltávolodnak 

Istentől. Egyre inkább elfordulnak Istentől. Ha elfordulsz az egyetlen megoldástól, aki 

segíthet neked, akkor mire számítasz? Mitől lenne jobb az életed, hogyha pont attól a 

személytől fordulsz el, aki tud segíteni neked? Aki igazán tud neked segíteni. Megharagszol 

rá, és azt gondolod, hogy még jobban fog segíteni? Oda kell fordulni hozzá! Péter tudta: 

Süllyedek, Uram, ments meg! Jézus rögtön jött, megragadta és felemelte. Ha te is süllyedsz, 

akkor sose felejtsd el, hogy kihez kell fordulni. Uram, ments meg! És mit mond a Római-

akhoz írt levél? Mert aki segítségül hívja az Úr nevét, megtartatik. Amikor süllyedsz az életed 

akármilyen területén, és felkiáltasz, hogy Uram, ments meg! – Ő jön, és megragadja a 

kezedet, és felemel. Halleluja! Dicsőség Istennek! 

Bátorítani szeretnék ma mindenkit. Dicsőség Istennek, hogy megtaláltad a keskeny utat. Ez 

csodálatos! Újjászülettél, beteljesedtél Isten Szellemével. Fantasztikus! Dicsőség Istennek! 

Ráléptél erre a keskeny útra. A keskeny úton járni néha kényelmetlen. Hányan tapasztaltátok 

meg, hogy néha egyedül érzed magad ezen az úton? Ez egy keskeny út, és kevesen találják 

meg. Néha úgy érzed, hogy egyedül vagy. Holott tudjuk, hogy nem, de mégis úgy érezzük. 

Ilyenkor van szükségünk a hitre, mert mi nem az érzésekben és nem látásban, hanem hitben 

járunk. Ilyenkor van szükségünk arra, hogy elhiggyük: Uram, én nem érzem, hogy hol vagy, 

de tudom, hogy itt vagy! Köszönöm, Uram, hogy itt vagy, szükségem van rád! Azt mondja, 

hogy ne aggódj, itt vagyok!  



Ha igazán a szívedbe nézel, akármennyire nem érzed a fizikai síkon, tudod, hogy nem ráz 

ki a hideg, nem futkos rajtad a meleg, de Ő mégis veled van. És Ő mégis ott van veled, és a 

kezét nyújtja, hogy ragadd meg, ha szükséged van rá. Olyan, mint amikor mész a 

gyermekeddel át egy úton, addig jól elvan, hogyha egyedül is megy, de tudod, hogy eljött az 

idő, amikor meg kell ragadni a kezét, mert kicsi. Az Úr ugyanígy van. Látja, hogy mikor jön 

el az az időszak, amikor a kezét ki kell, hogy nyújtsa, mert nemsokára bele fogsz 

kapaszkodni. Ha tudod, hogy ilyenkor kihez kell fordulnod, akkor nem kell félned attól, ami 

következik, mert Ő ott van. Ámen. 

Azt mondja a Biblia, hogy még ha apád és anyád elhagynának is, az Úr vesz téged 

oltalmába. Ő soha el nem hagy. Soha, soha, soha el nem hagy! Soha! A családod elhagyhat, a 

gyermekeid elfordulhatnak tőled, a szüleid elfordulhatnak tőled, mindenki elfordulhat tőled, Ő 

akkor is azt fogja mondani, hogy a szemem fénye vagy! Szeretlek. A gyermekem vagy. Itt 

vagyok neked, ha szükséged van rám. Halleluja! 

Arra bátorítalak, hogy ne felejtsd el, hogy ezen az úton kell járni! Ámen. Ahogy vele jársz, 

ahogy az Úrral jársz, úgy jársz vele, mint a házaspárok, akik sok időt töltenek egymással. 

Megfigyeltétek, hogy a házaspároknak még az arcuk is elkezd hasonlítani egy idő után? 

Annyit vannak együtt, hogy egyszerűen elváltoznak. Elváltoznak! Nézd meg a fényképedet 

negyven évvel ezelőtt, vagy ötven évvel ezelőtt, és nézd meg most! Ha elég hosszú időt 

töltesz a pároddal és szereted őt, el fog változni az arcod. Rá lehetne mutatni itt a testvérekre, 

hogy jobban hasonlítanak, mint régen. Ez történik, amikor Jézussal jársz. Egyre jobban 

elkezdesz hasonlítani rá. Nem erővel és nem hatalommal, hanem az én Szellememmel − 

mondja az Úr. Nem kell megszakadnod, hogy egyre inkább olyan legyél, mint Jézus, hanem 

csak járjál vele szoros közelségben! Nézz rá mindig, és ez pontosan elég lesz ahhoz, hogy 

szépen elváltozzál az Ő ábrázatára.  

Tudjátok, neki van ideje. Néha úgy gondoljuk, hogy azonnal meg kell mindennek 

változnia, nem érek rá, nincs időm arra, hogy elvesztegessek éveket, évtizedeket, hogy 

megváltozzak, én most akarok olyan lenni, mint Jézus! Ő ráér, nem siet sehova. Ő kivárja. A 

szülő is tudja, hogy bármennyire is akar az a gyerek felnőni, mindennek megvan a maga ideje. 

Tudja, hogy úgyis fel fog nőni. Ha nagyon akar nőni, akkor is fel fog nőni, és ha nem akar 

nőni, akkor is fel fog nőni. Teljesen mindegy, csak idő kérdése. Ugyanez igaz ránk is, hogyha 

vele jársz, akkor egyre inkább el fogsz változni az Ő ábrázatára. Ámen. 

Álljunk fel, és ha van valaki olyan közöttünk, aki még soha nem kérte meg Jézust, hogy 

költözzön a szívébe, hogyha még nem fogadtad be Jézus életed Urának, akkor szeretnék adni 

egy lehetőséget arra, hogy újjászülessél, beszülessél Istennek a családjába. Mert ez nagyon 

egyszerű. Azt mondja a Biblia, hogy úgy szerette Isten a világot, hogy az Ő egyszülött Fiát 

adta, hogyha valaki hisz Őbenne, az el ne vesszen, hanem örök élete legyen. A Rómaiakhoz 

írt levélben azt olvassuk:  

RÓMA 10,9−11. 

9. Mert ha a te száddal vallást teszel az Úr Jézusról, és szívedben hiszed, hogy 

az Isten feltámasztotta őt a halálból, üdvözülsz.   



10. Mert szívvel hiszünk a megigazulásra, szájjal teszünk pedig vallást az 

üdvösségre. 

11. Mert azt mondja az Írás: Valaki hisz Őbenne, meg nem szégyenül. 

Ha még soha nem kérted meg Jézust, hogy költözzön a szívedbe, akkor még nem jársz a 

keskeny úton. Hogyha nem döntöttél, hogy ezen az úton fogsz járni, akkor még a széles úton 

vagy. De egy döntéssel átkerülhetsz Isten országába, átkerülhetsz az örökkévalóságba, és 

Isten fogja tudatni veled, hogy újjászülettél. Nem mi mondjuk ezt, hanem maga a Szent 

Szellem tesz bizonyságot az igazságról. Csak annyit kell tenned, hogy hiszed azt, hogy Isten 

létezik, hogy Jézus az Ő Fia, aki meghalt a bűneidért, és feltámadt a halálból a te 

megigazulásodért – ha ennyit hiszel, és a száddal hajlandó vagy azt mondani, hogy: Uram, én 

hiszek benned, Uram, én hiszem, hogy értem haltál meg, ha ezt megteszed, hogy konkrétan 

kimondod. Nem elég gondolnod, hanem ki kell mondanod. Ha ezt megteszed, újjászülettél, 

örök életet nyertél. Úgyhogy erre hívunk benneteket. Csukjuk be a szemünket, ne a 

szomszédunkra nézzünk, hanem egyedül az Úr Jézusra, aki meghalt értünk! Mondjuk ki 

hangosan! Kérlek, hogy kövessetek sorról sorra ebben az imában: 

 

Én hiszem, hogy Jézus Istennek a Fia. Hiszem, hogy Jézus meghalt az én bűneimért, a 

Biblia tanítása szerint. Hiszem, hogy Jézus feltámadt a halálból az én megigazulásomért! 

Kérlek Jézus, költözzél a szívembe!  Legyél az én Uram, a Megváltóm, a Gyógyítóm és a 

Szabadítóm! 

Jézus, most már Te vagy az én Uram! Te vagy a Megváltóm! Te vagy a Gyógyítóm és a 

Szabadítóm! Köszönöm, Úr Jézusom, hogy a Te drága szent véred megtisztított engem 

minden bűnömtől. Köszönöm, Úr Jézusom, az örök életemet. Ámen. 

 

*A barna színnel jelzett igeversek más fordításból származnak. 

A felhasznált bibliai versek a King James kiadás számozását követik. 



 


